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FORUM MARTINI
MARTONVÁSÁR VÁROS LAPJA

SZABADBAN, 
ZENÉLVE
Két nagy nyárvégi fesztivál van
mögöttünk, közben megérkeztek 
a növekvő lakossági terhekről szóló hírek, 
amelyeket aktuális lapszámunkban 
fejt ki bővebben a városvezetés. 
Messziről jött vendégeinkkel és 
fociklubunk vezetőjével is interjúztunk. 
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Ünnepi képviselő-testületi ülés keretében Martonvásár 
Város polgármestere, Szabó Tibor átadta a Martonvásár 
Város Önkormányzata által alapított kitüntető címe-
ket és díjakat. 
Gratulálunk az elismerésben részesülteknek!

„Martonvásár díszpolgára” cím
DR. KIZMUS LAJOS részére, Martonvásár közéletében év-
tizedeken át végzett áldozatos, önzetlen munkája és a város 
fejlődéséért kifejtett tevékenysége elismeréseként.

„Pro Urbe – Martonvásár Városáért” cím 
VÉCSY ATTILA részére, fotóművészként Martonvásár érté-
keinek megismertetésében és népszerűsítésében kifejtett 
munkája elismeréseként.

„Martonvásár Jövő Nemzedékéért” díj 
SZABÓ FERENCNÉ részére gyermekeink oktatásában-ne-
velésében évtizedeken keresztül végzett kiváló pedagógiai 
munkája elismeréseként.

„Martonvásár Kultúrájáért" díj 
PFIFFER ZSUZSANNA részére a Martonvásári Fúvószenekar 
karmestereként, szakmai vezetőjeként végzett közösségfor-
máló és a város hírnevét öregbítő munkája elismeréseként. 

„Martonvásár Jólétéért" díj 
VAJDA LÁSZLÓ BOTONDNÉ részére a Martonvásári 
Katolikus Karitász vezetőjeként, a szociálisan rászoruló, baj-
ban lévő családokért évek óta végzett áldozatkész, önfeláldozó
munkája elismeréseként.

„Martonvásár Sportjáért" díj SZŐKE ANDRÁS részére 
posztumusz a tenisz martonvásári meghonosításában, okta-
tásában és a sporttársak sikerei érdekében végzett önzetlen 
és odaadó közösségi munkája elismeréseként.

„Martonvásár Szolgálatában” díj 
MEGYERI LÁSZLÓNÉ részére, a város közterületeinek szé-
pítése, gondozása terén évek óta végzett önzetlen, állhatatos, 
kiváló munkája elismeréseként

„Év Vállalkozója Martonvásáron" díj 
BAKSAI ARNOLD részére a hosszú évek óta folytatott sike-
res vállalkozói munkája, a város rendezvényeit, sportéletét 
támogató tevékenysége elismeréseként.

„Martonvásár Civil Közösségéért” díj 
SZENT LÁSZLÓ HUSZÁR EGYESÜLET részére hosszú 
évek óta végzett hagyományőrző, a város hírnevét öregbítő 
közösségi tevékenysége elismeréseként.

DÍJAK ÉS KITÜNTETÉSEK 

KITÜNTETÉS 
A GYERMEKLÉLEK ÉS 
A VALLÁS KUTATÓJÁNAK
Pázmány Karolina Ágnes pedagógus, az Apor Vilmos 
Katolikus Főiskola Anyanyelvi, Művészeti és Egyház-
zenei Tanszékének oktatója augusztus 20. alkalmából 
kimagasló tevékenysége, pedagógusi és tudományos 
pályán elért sikerei elismeréseként a Magyar Arany 
Érdemkereszt polgári tagozat kitüntetését vette át. 
Gratulálunk!
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AUGUSZTUS 20-ÁN, 
ESERNYŐVEL ÉS 
FÉNYKÉPEZŐGÉPPEL  

Az Államalapítás és Szent István ünnepén nemcsak 
nagy, komoly, veretes szavak hangzanak el, hanem 
intim, kedves pillanatoknak is tanúi lehetünk mindig. 
Kortyis Dávid fotói híven adják vissza az ünnep han-
gulatát. Ezekből szemezgettünk lapunkban.

KREATÍVAN 
SZURKOLTUNK
Augusztus 30-án Martonvásáron, 
a Brunszvik-Beethoven Kulturális Központban 
tartották a Giro d’Italia országúti kerékpáros 
verseny „Legkreatívabb szurkolói aktivitás” 
díjátadóját és sajtótájékoztatóját. 

A díjakat Révész Máriusz, a Miniszterelnökség Aktív Magyar-
országért felelős államtitkára és Kamuti Balázs, a Giro d’Italia 
kerékpárosverseny magyarországi sportszakmai vezetője ad-
ták át Martonvásár Város Önkormányzata és a Szent László 
Huszáregyesület részére a Giro d’Italia martonvásári szaka-
szán végrehajtott huszárvágta lebonyolításáért. A díj két okle-
vélből, két üvegplakettből és másfél millió forint pénzjutalom-
ból áll. Az ünnepélyes díjátadót követően sajtótájékoztatóra 
került sor, ahol a „Martonvásár kétkeréken” program, valamint 
Martonvásár és térségének kerékpáros fejlesztése jövőbeli ter-
veiről tájékoztatta a megjelenteket Szabó Tibor polgármester. 
Tessely Zoltán országgyűlési képviselő a Pannónia Szíve 
térség kerékpáros és aktív turisztikai fejlesztéseiről beszélt 
a huszárvágta méltatását követően. A sajtótájékoztatón Val-
ter Attila, minden idők legsikeresebb profi magyar országúti-
kerékpárversenyzője személyes videóüzenetben üdvözölte 
a martonvásári huszárokat. A sajtótájékoztató rangját emel-
te Székely Tibor hagyományőrző huszár ezredes jelenléte, aki 
a huszárhagyományok modern időkben való továbbéléséről 
beszélt. A ünnepi alkalmat megtisztelte jelenlétével dr. Molnár 
Krisztián, a Fejér Megyei Közgyűlés elnöke is. 
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Intézkedési programot jelentett be az önkormányzat 
annak érdekében, hogy az Európa-szerte jelentkező 
energiaválság negatív hatásait ellensúlyozza. 20 száza-
lékos energia megtakarítást tervez a városvezetés, az 
emelkedő rezsiárak ellensúlyozására „Családi rezsi-
alapot” hoz létre a rászoruló családok részére a Képvi-
selő-testület, és a bevételek növelése is napirendre 
került. A javaslatcsomagról Dr. Szabó Tibor polgár-
mestert kérdeztük.

- Az utóbbi időszak egyik legnagyobb vihart kavart 
bejelentését tette meg, amikor a közösségi médiában 
meghirdette az energiaválság kezelését célzó, akkor 
még csak tervezett intézkedéseket…
- Úgy gondolom, hogy az őszinte beszédnek nincs alternatí-
vája, akkor sem, ha az vihart kavar. Pláne nincs értelme mel-
lébeszélni akkor, amikor olyan válságos időszakot élünk, 
mint manapság, és azt még csak nem is sejtjük, hogy mi vár 
ránk. Mindannyian érezzük a saját bőrünkön is, hogy a 
szomszédban dúló háború olyan kihívások elé állít bennün-
ket, amikre korábban egyáltalán nem számítottunk. Az el-
szálló megélhetési költségek, energiaárak és rezsiköltségek 
rendkívüli helyzetet teremtenek. A rendkívüli helyzetekben 
pedig rendkívüli megoldásokra van szükség, hiszen a közös 
költségeink növekedése – például az intézményeink, az iskola, 
óvoda, bölcsőde, egészségház, stb. energiaköltségei - óvatos 
számítások szerint is hatszorosára, tízszeresére fognak 
emelkedni.
- A kérdés persze az, hogy ezeknek a közös terheknek 
a viselésében mi az, ami elvárható a közösségtől.
- Tény, hogy a rezsikiadások a magánszemélyeknél és a vál-
lalkozásoknál is többszörösére fognak emelkedni, de nincs 

ez másként az önkormányzatoknál sem. Azzal a nem kis kü-
lönbséggel, hogy az önkormányzatok esetében hosszabb 
távú szolgáltatási szerződések alapján történik az energia-
szállítás, ami békeidőben kiszámíthatóságot és stabilitást 
jelent. Most azonban ennek éppen az ellenkezője igaz: a 
rendkívül bizonytalan piaci helyzet miatt egyelőre csak 
becslések vannak arra nézve, hogy mekkora plusz teher lehet 
az önkormányzatnak az energiaárak emelkedése. Optimista 
becslés szerint ez a mi kisvárosunk esetében 200 millió fo-
rint, de rossz esetben lehet 400 millió forint plusz is. A csa-
ládok esetében az állam az energiaárak növekedésének egy 
részét átvállalja, tehát a rezsicsökkentés számos családnak 
továbbra is megoldást jelent. De nagyon más a helyzet a 
városoknál-önkormányzatoknál, ahol az állam “kiszállt” a 
veszteségek finanszírozásából, ezért minden önkormányzat-
nak egyedi döntéseket kell hozni, miképpen tudja kezelni a 
kialakult helyzetet. Ahogy mondtam, nekünk jó esetben is 
200 millió forint plusz kiadást kell finanszírozunk és akkor 
még nem beszéltünk arról, hogy a minimálbérért, vagy ala-
csony bérért a városüzemeltetésben, óvodában, stb. dolgozó 
alkalmazottakon is segítenünk kellene, hiszen minden mun-
kavállalóért a saját munkáltatója a felelős ebben a megélhe-
tési válságban.
- Visszatérve az energia kérdésére, először is a saját 
portáján áll neki minden szervezet a spórolásnak, 
gondolom.
- Természetesen igen. A „Takarékos Önkormányzat” azt je-
lenti, hogy átlagosan 20 százalékkal csökkentjük az energia-
felhasználásunkat. Ezzel és kisebb energetikai beruházások 
megvalósításával számításaink szerint 50 millió forintot tu-
dunk majd megspórolni. Ez a spórolás azt jelenti, hogy az 
óvoda és az iskola kivételével az intézményeinkben legfel-

KOMOLY KIHÍVÁSOK ELÉ NÉZÜNK
TAKARÉKOS ÖNKORMÁNYZAT, EMELKEDŐ KIADÁSOK
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jebb 20 fok lesz, a sportlétesítményekben pedig 18. A fűté-
sen kívül a közvilágításon és a díszvilágításokon is spórolni 
fogunk, amit lehet, le fogunk kapcsolni. Ezek azok az intéz-
kedések, amiket részben azonnal meg tudunk hozni, és azon-
nali megtakarítást jelentenek mindannyiunk számára.
- Különféle beruházások elhalasztásáról is szó van.
- Igen, így van, de itt érdemes a dolgot szétválasztani. Azokat 
a beruházásokat nem álltjuk meg, amelyek hosszabb távon 
szintén a spórolás irányába vezetnek. Így a napelemes rend-
szerek telepítései, a villanyfűtésre, hőszivattyúra való átté-
rést célzó fejlesztések továbbra is napirenden vannak. Fele-
lős városvezetőként azt hiszem nem is hozhatnánk ezekkel 
ellentétes döntést, hiszen nem élhetjük fel a jövőnket. Azon 
beruházásokat szintén végigvisszük, ahol a munkálatok 
megállítása azonnali veszteséget, pluszköltségeket, kiadást 
okozna a városnak. Ilyen például a budai úti járdafelújítás, a 
külterületi útfelújítás, a csapadékvizes projektünk, a sport-
sétány burkolása, ami mind állami támogatásból, pályázat-
ból valósul meg, ha ezt megállítanánk, akkor jelentős anyagi 
kár érne minket. Viszont az összes olyan beruházást leállít-
juk, illetve elhalasztjuk, ami nem az energiahatékonyság ja-
vítása irányába mutat, vagy olyan fázisban van még, hogy 
nem keletkezik plusz kiadás a leállás vagy elhalasztás miatt.
- Menekülés a jövőbe, a fenntarthatóságba - mondhat-
nánk. Ugyanakkor a kommunális adóról építményadó-
ra áttérés, és az akkor még csak tervezett minimális, 
reális és optimális összegek köztudatba dobása felbor-
zolta a kedélyeket.
- Azt mindenkinek látnia kell, hogy kényszerpályán moz-
gunk: ahogy az előbb is említettem, az elszálló energiaárak 
miatt a közös költségeink 200-400 millió forinttal nőni fog-
nak, amit nem lehet „piaci” alapon kigazdálkodni és csak 
spórolással sem fogjuk tudni a keletkező hatalmas pluszter-
het fedezni. Egyszerűen nincs más választásunk, mint áttér-
ni az építményenként fizetendő adóra, és új adószintet is 
meg kellett határoznunk. Három javaslat került a képviselő-
testület elé, egy évi 45 ezer, egy évi 60 ezer és egy évi 75 
ezer forintos. A bizottságok és a testület egyöntetűen a leg-
alacsonyabb szint bevezetése mellett döntött éppen azért, 
mert jól tudjuk, hogy a jelenlegi krízisközeli gazdasági hely-
zet mindenkit megterhel. Az emelkedő közös költségeink fi-
nanszírozhatósága szempontjából egyébként az évi 75 ezer 
forintos adószint lett volna az optimális megoldás…
- De nyilván felmérték, hogy az optimális adószint tá-
volról sem lenne optimális azoknak a családoknak, 
akiknek az emelkedő infláció és az égbe szökő energia-
árak is komoly gondot fognak okozni ebben a fűtési 
szezonban.
- Talán elmondhatom, hogy polgármesterségem eddigi tizen-
két évének egyik legnehezebb időszaka ez, láttam a bizottsá-
gi tagokon és a képviselőkön is, hogy a döntés súlya milyen 
nagy terhet jelent számukra. Természetesen tisztában va-
gyunk azzal, hogy az ingatlanadó bevezetése nem népszerű 
intézkedés, de ismét szeretném hangsúlyozni, hogy nincs 
más választásunk. Az egekbe emelkednek a közös költsége-
ink, amit spórolással csak részben tudunk ellensúlyozni. Az 
új adónemből egyébként a terveink szerint 30 millió forint 
plusz fog befolyni a lakosság részéről. Természetesen felelős 

városvezetőként ugyanakkor nem engedhetjük meg, hogy az 
arra rászoruló családoknak ne nyújtsunk segítő kezet az 
emelkedő rezsiárak finanszírozásában. Éppen ezért úgyne-
vezett „Családi rezsialapot” hozunk létre, amelyben első kör-
ben több, mint 12 millió forintot különítettünk el azon csalá-
dok számára, akiknek a fűtési szezonban szükségük lesz 
külső segítségre a számláik kifizetésére.
- A legelesettebbek tehát számíthatnak az önkormány-
zat segítségére ebben az időszakban is. De éppen az 
ingatlanadó bevezetése kapcsán vetődött fel többek-
ben, hogy miért a családoknak, az embereknek kell 
megfizetni a pluszköltségeket?
- Az ingatlanadó éppen azért egy „igazságos” adó, mert vál-
lalkozások, gazdálkodók éppúgy megfizetik, mint a magán-
személyek. Sőt. A vállalkozások még többet fizetnek. Nem 
csak összességében, hanem egy-egy ingatlan vonatkozásá-
ban is. Ezt a költséget tehát ők viselik nagyobb részben. Kö-
rülbelül 70-30 arányban a plusz befizetések tekintetében is. 
Fontos azt is hangsúlyoznunk, hogy döntöttünk arról is, 
hogy a lakosság által befizetett plusz adót csak és kizárólag 
a lakossági alapszolgáltatások többletkiadásaira lehet fordí-
tani: ilyen az óvoda, a közvilágítás, a segítő szolgálat, benne 
a bölcsőde, az egészségház, stb. Egyébként a környező váro-
sokban már korábban áttértek az építményadóra: Érden, 
Bicskén és Velencén már régóta ezt az adózási módszert al-
kalmazzák, az adó mértéke pedig ezeken a településeken 
már korábban is akkora volt, mint amit mi csak most veze-
tünk majd be.
- Más téma: miért van szükség  az új házszámozásra, a 
házszámozás rendbetételére?
- Egyrészt azért, mert ez egy régi adósságunk. A mostani 
helyzet még mindig szinte majdnem ugyanaz, mint a rend-
szerváltás előtti állapot volt, és ez sok problémát, adminiszt-
rációs gondokat okozhat. Másrészt a téma nagyon szorosan 
kapcsolódik az ingatlanadóhoz, hiszen az ingatlan megfelelő 
besorolása, az ingatlannal kapcsolatos adatok helyessége 
zsebbe vágó kérdés lesz. Az önkormányzat minden, az ügyin-
tézéssel kapcsolatos anyagi terhet magára vállal a magán-
személyek tekintetében, de mindenkinek meg kell győződnie 
személyesen arról, hogy a földhivatalban a valóságnak meg-
felelően vannak-e feltüntetve az ingatlanjára vonatkozó adatok.
- A takarékossági intézkedések bevezetésével körülbe-
lül 50 millió forint spórolható meg, az adómódosítás-
sal pedig körülbelül 100 millió forint plusz bevétel ke-
letkezik. Ez összesen 150 millió forint, miközben 
ahogy mondta: közös költségünk az elszabaduló ener-
giaár következtében 200, de akár 400 millió forinttal 
nő. Van egy jelentős hiány továbbra is…
- Pontosan ez a helyzet. Ezért is mondtam, hogy kényszerpá-
lyán mozgunk. Annyit tehetünk egyelőre, hogy elkezdünk ta-
karékoskodni, illetve kérjük a közösség hozzájárulását a közös 
költségek emelkedéséhez. Más lehetőségünk egyszerűen eb-
ben a helyzetben nincs, és szinte biztos, hogy ez sem lesz ele-
gendő ahhoz, hogy finanszírozni tudjuk az energiaválság kö-
vetkezményeit. Sajnos nem jelent vigaszt számunkra, de ezzel 
a hazai önkormányzatok elsöprő többsége is így van, úgyhogy 
abban reménykedünk és bízunk, hogy központi, kormányzati 
segítség érkezik a válsághelyzet kezelésére.
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A székely Mezőség szívéből jöttek hozzánk, a 
közösségösszetartó, karizmatikus tiszteletes és a 
Népművészet Mestere címmel kitüntetett, 
csupaszív énekes: ők aztán a szimbolikus páros! 
Velük beszélgettünk a Trilla idején, Martonvásáron.

- Mondhatjuk, hogy egy kicsit mindig hazajönnek 
Martonvásárra? Vagy inkább vendégségbe, ahol jó lenni?
SZT: - Én biztosan hazajövök. Régóta jövök, ez már nem 
vendégség, inkább hazajövetel. Szabó Szilárdnak köszön-
hettem azt első idekerülésemet, később Horváth Ottónak 
a testvértelepülési kapcsolat révén, a várost, mint második 
otthonomat, nagyon szeretek itt lenni. Ha nem lenne utazás 
meg a zene, valószínűleg megőrülnék.
KLF: Nekem az anyaországba jövés szintén nagyon sokat je-
lent. Ez amolyan, ahogy a nevében is benne van, anya és gyer-
mek közti kapcsolat, szóval igazi élő kontaktus. Én 2019-ben 
kapcsolódtam be a martonvásári történetbe, azóta csak egyre 
erősebb a kötelék. Jó átélni azt, hogy mennyi ember tartja a 
kapcsolatot Martonvásár és Mezőkölpény között, és rájönni 
arra is egyre inkább, hogy ez leginkább egy erős lelki kapcso-
lat is, nemcsak pusztán nyelvi és kulturális kötődés. Nyelvé-
ben él a nemzet, de a lélek még a nyelvnél is fontosabb.
- A lelki dolgok és a népi tradíció mennyire jár kéz a 
kézben?
KLF: - Teológialiag is tisztán kell látnunk, hiszen a Szentírás 
első lapjain ott van a "Műveljed és őrizzed" parancsa, amely 
nagyon erőteljesen szól a kultúráról is. A kultúra a kultusz-
ból ered, ami valójában a mi önazonosságunk. Művelnünk 
kell a hitünket, a kapcsolatainkat, a lelkünket. Ebbe szület-
tünk bele, ez a mi édes otthonunk. Ez éltet bennünket, tölt el 
bizodalommal és megágyaz a testvéri összetartozásnak. És 
ez határokon túl is kapcsolódást jelent. Mert az élő kapcso-
latokat nem helyettesíti semmi. Ezt a covid alatt országha-
tárokon belül is megtapasztaltuk, hát még ha országhatárok 
választanak el bennünket.

- Teri néni, mit ad a hit a zene műveléséhez? 
SZT: - A Jóisten adta ezt a tehetséget nekem, úgyhogy ez 
teljesen összefügg. Ez egy ajándék, amit meg se érdemlek, de 
minden nap próbálok tanúságot tenni róla. Én a rádióról hal-
lottam először a dallamokat, vettem a ceruzát és lejegyze-
teltem. Ez gyógyít engem, pedig néha kutyáknál rosszabbul 
vagyok. Hálás vagyok érte, közben meg gyógyulok.
- Atomizálva, széthullva vagyunk mi itthon, de önök-
nél vajon még mindig példaértékű az emberek össze-
kapcsolódása?
KLF: - Folyton alakulunk mi is. Mi ott Mezőkölpényben a 
zárt világban Istenen kívül önmagunkra számíthatunk. 
Megtanultunk önszerveződőnek lenni például. Megtanultuk 
azt is, hogy a templom a falu központja. És hálát adunk a 
csillagnak, amely folyton ragyog fölöttünk, a templom te-
tején is. Mi otthon mindenkit megkeresztelünk, s ha nem is 
kötődik minden lélek száz százalékosan egymáshoz, de vala-
milyen közösséget mindenképpen érez a másikkal. Ha nem is 
mindenki a transzilvanizmus híve, de érez valamit belőle és 
érti, hogy az alapgesztusainkban benne van ez az érzés. Nem 
a definíciókban, meghatározásokban, hanem cselekedeteink-
ben, hiszen mindez a génjeinkben is ott van. Hogy egyáltalán 
kik vagyunk.
- Mikor teszi jól a haza? Ha békén hagyja gyermekeit 
egy idő után, vagy ha mindig gondoskodik róluk?
- Én azt gondolom, hogy egy anya akkor jó anya, ha anya 
marad mindig. Ezzel betöltötte a szerepét. Magyarország egy 
szélfúvásos helyen van és volt mindig, jönnek-mennek itt az 
áramlatok, szóval nem egyszerű hely, de én mindenhol látom 
ma a jó jeleit. A pecsétet is jó helyre ütötték Magyarországon, 
ez az anya nekünk jó anyánk. Az örökségünk megtartására 
mi annyi segítséget kapunk tőle, hogy megköszönni se tud-
juk. Persze minden szép történetet lehet még szebbé tenni, a 
nemzeti összetartozás ügyén is lehet még szépíteni.
- Van speciális erdélyi örökség és tudás?
- Az erdélyi magyarok Nobel-díjat érdemelnének, Csoda, 

hogy vagyunk, hogy helytállunk és 
őrizzük azt, ami ránk van bízva. Eny-
nyit kell tennünk továbbra is és közben 
folyamatosan jobbá válnunk. Ez a hit 
harca is, tehát minél jobban hiszünk, 
annál jobban tudunk helytállni abban 
a harcban, amit életnek hívunk.
- És ezt az életet hogy tudja tovább-
vinni a kultúra?
SZT: - Én csak arra kérem a Jóistent, 
hogy meg tudjak minden tanítani még 
az utódaimnak, és akkor már mehetek 
is el. Én egész életemben dolgoztam, de 
amíg főtt a puliszkám, addig is táncol-
tam és énekeltem. Ehhez türelem kell, 
másképp nem megy. A zenéből jön a hit, 
a hitből meg a zene. Így megy ez nálunk.

  |   PZS

„AZ ANYA MARADJON ANYA”
KONCZ LÁSZLÓ FERENC ÉS SZABÓ TERI NÉNI ÚJRA NÁLUNK JÁRTAK
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TÁNCOSAINK 
FINNORSZÁGBAN
Művészeti iskolánk felkérést kapott a finn Tamperébe, 
a Pispalan Sottisi nemzetközi folklór és tánc fesztiválon 
való részvételre. 

A meghívás Gazdag Bélától érkezett, aki valaha az Alba 
Regia táncosaként a Százszorszép Táncegyüttes vezetője is 
volt. Évtizedek óta Finnországban él és magyar néptáncot 
oktat. A fesztivál alatt ő volt csoportunk házigazdája. Ezúton 
is szeretnénk megköszönni neki a sok segítséget! Június kö-
zepén indult útnak a Kismalom csoport kiegészülve néhány 
százszorszépes fiatal táncossal és zenészeinkkel. Úgy esett, 
hogy Kovács Emese és jómagam szakmai segítőként kísértük 
a csapatot, mert tánctanáraik abban az időpontban egy má-
sik fesztiválon léptek fel. Százszorszépesként nagyon izga-
tott voltam, még sosem álltam a színpad vagy próbaterem 
túloldalán. Nagy feladat külföldön képviselni az iskolát, a 
magyar néptáncot, Martonvásárt. A finnek nagyon szívesen 
fogadtak minket, egy szuper diákhotelben volt a főhadiszál-
lásunk. A csapatnak minden nap volt fellépése, két nap dup-
láztak is, ezért bevallom, kicsit izgultam, hogyan fognak 
megküzdeni egy ilyen sűrű programmal. Tampere nagyon 
szép helyszín, érdekes volt látni az utcák mérhetetlen tiszta-
ságát, felfedezni az ottani üdítőitalok különlegességeit, más 
nemzetiségek táncait és persze ott is szembesültünk azzal, 
hogy Finnországban nem szokás hajnali 3 környékén tánc-
házat tartani a szálláson. A csapat nagyon ügyes volt, óriási 
sikert arattunk a különböző helyszíneken tartott fellépése-
ken. Emesével mindketten nagyon büszkék voltunk rájuk!

Közeli barátságba keveredtünk egy észt néptánc csoporttal, 
akik nyitottságuk és kedvességük mellett éjjelig tartó öröm-
táncolásra sarkalltak minket. Sajnos a koronavírus hatásai 

miatt sok más nemzetiségű csapat lemondta a részvételt, 
ennek ellenére nagyon jó élménynek írnám le ezt a fantasz-
tikus fesztivált. Ez az utazás a Kismalom  tagjainak is életre 
szóló élmény marad! Remélem, hogy még sok szép előadást 
láthatunk tőlük. 
Végül szeretnénk megköszönni a bennünket kísérő zenészek 
közreműködését, akik szintén jelentősen hozzájárultak a 
turné sikerességéhez.

|  Nemes Gáspár

VELÜNK FESZTIVÁLOZTAK 
TESTVÉRTELEPÜLÉSEINK 
DELEGÁCIÓI IS

A három napos Trilla fesztivál sok színes programmal 
és koncerttel ajándékozott meg minket. A város fő-
tere szinte mindegyik napon megtelt a népi kultúra 
iránt érdeklődőkkel, a kisgyermekes családokkal, aho-
gyan a Brunszvik-kert is, ahol együtt énekeltek, tán-
coltak a fesztivál látogatói.

Külön öröm volt, hogy a hétvégére a baienfurti és a 
mezőkölpényi testvértelepüléseinkről is érkeztek vendégek. 
A baienfurti delegációt Richard Birnbaum alpolgármester úr 
vezette. Itt volt Sebastian Bernauer a felnőtt fúvószenekar 
karmestere és Theresa Kempter a „Yourope” munkacsoport 
tagja is. Mezőkölpényből Koncz László Ferenc tiszteletes úr 
családjával érkezett a fesztiválra és velük tartott Szabó Teri 
néni, a Népművészet mestere is, aki szombaton este lépett 
fel. Velük lapunk .. oldalán olvashatnak interjút.
A rövid idejű látogatás alatt sikerült a vendégekkel a jövő évi 
közös programokról is egyeztetni. 
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TÁJÉKOZTATÓ
hatósági bizonyítvány igényléséhez lakások számának 
igazolásáról

2022. szeptember 9-én a Magyar Közlöny 146. számá-
ban megjelent - a családi fogyasztói közösségekre, va-
lamint a családi otthonteremtési kedvezményből meg-
valósuló tetőtérbeépítésekre vonatkozó kedvezmények 
bevezetése érdekében az egyes egyetemes szolgáltatá-
si árszabások meghatározásáról szóló 259/2022. (VII. 
21.) Korm. rendelet módosításáról szóló - 345/2022. 
(IX. 9.) Korm. rendelet (a továbbiakban: R.), amely új 
hatáskört és feladatkört ad a jegyzőknek hatósági bi-
zonyítvány kiállítására a lakás rendeltetési egységek 
számáról, ahhoz, hogy a lakossági fogyasztó jogszerű-
en vegyen igénybe kedvezménnyel elszámolt földgáz 
mennyiséget.

A hatósági bizonyítvány kiállítása
Az ingatlan fekvése szerint illetékes jegyző 8 napon 
belül hatósági bizonyítványt állít ki a legalább 2, legfeljebb 
4 lakásos, társasháznak, lakásszövetkezetnek nem minősülő 
ingatlanok esetében az ezt alátámasztó dokumentumok 
alapján. A kérelmet aláírva, papír alapon vagy elektroniku-
san ügyfélkapun keresztül kell benyújtani.
A kérelem benyújtásához nyomtatványt készítettünk , 
melyet honlapunkról is letölthet. A kérelem más formában is 
benyújtható, amennyiben tartalmazza legalább a kérelem 
elbírálásához szükséges, a nyomtatványban is jelzett adato-
kat, dokumentumokat.
A R. 7/A. § (1) bek. szerint „a társasháznak, lakásszövetkezet-
nek nem minősülő ingatlanon belül több, de legfeljebb négy 
önálló, országos településrendezési és építési követelmé-
nyekről szóló 253/1997. (XII. 20.) Korm. rendelet (OTÉK) 105. 
§-a szerinti lakás rendeltetési egység (a továbbiakban: lakás 
rendeltetési egység) található, a települési önkormányzat 
jegyzője (a továbbiakban: eljáró hatóság) kérelemre 8 napon 
belül hatósági bizonyítványt állít ki a lakás rendeltetési egy-
ségek számáról.
A lakás fogalma
Az OTÉK 105. § (1) bek. alapján a lakás olyan huzamos tar-
tózkodás céljára szolgáló önálló rendeltetési egység, mely-
nek lakóhelyiségeit (lakószoba, étkező stb.), főzőhelyiségeit 
(konyha, főzőfülke), egészségügyi helyiségeit (fürdőszoba, 
mosdó, zuhanyozó, WC), közlekedő helyiségeit (előszoba, elő-
tér, belépő, szélfogó, közlekedő, folyosó) és tároló helyiségeit 
(kamra, gardrób, lomkamra, háztartási helyiség stb.) úgy 
kell kialakítani, hogy azok együttesen tegyék lehetővé
a) a pihenést (az alvást) és az otthoni tevékenységek folytatását,
b) a főzést, mosogatást és az étkezést,
c) a tisztálkodást, a mosást, az illemhely-használatot,
d) az életvitelhez szükséges anyagok és tárgyak tárolását 
tervezési program szerint (pl. élelmiszer-tárolás, hűtőszek-
rény elhelyezési lehetősége, mosás céljára szolgáló berende-
zés, ruhanemű, lakáskarbantartás eszközeinek, egyéb szer-
számoknak és sporteszközöknek az elhelyezése).

TÁ JÉKOZTATÓi A hatósági bizonyítvány kiállításának feltétele
1. a kérelmezett ingatlan a társasháznak, lakásszövetkezet-
nek nem minősül;
2. a kérelmezett ingatlanban 2-4 lakás található (ezek szá-
máról állítja ki a jegyző a hatósági bizonyítványt)
A R. nem azonosítja a kérelmező személyét, csak arról ren-
delkezik a R. 7/A. §(6) bek., hogy a lakossági fogyasztó 
nyújtja be a hatósági bizonyítványt az egyetemes szolgálta-
tó részére. A földgázellátásról szóló 2008. évi XL. törvény 
(Get.) 3. § 47. pontja szerint „lakossági fogyasztó: az a fel-
használó, aki saját háztartása - egy felhasználási helyet ké-
pező egy vagy több lakóépület, lakás, üdülő vagy hétvégi 
ház, továbbá lakossági célra használt garázs - fogyasztása 
céljára vásárol földgázt földgáz vételezésére megkötött szer-
ződés alapján, és az így vásárolt földgázzal nem folytat jöve-
delemszerzés céljából gazdasági tevékenységet. Ha a lakó-
épületben a műszakilag megosztott, önálló lakások száma 
meghaladja az épületben lévő önálló nem lakás céljára szol-
gáló helyiségek számát, a lakóépületet, mint felhasználót a 
közös fogyasztás vonatkozásában úgy kell tekinteni, hogy 
saját háztartás céljára vételez és a vásárolt földgázzal nem 
folytat jövedelemszerzés céljából gazdasági
tevékenységet.”
A R. 7/A. § (1) bek (2) bek. szerint „a hatósági bizonyítvány a 
ténylegesen kialakult állapotot igazolja. Az eljáró hatóság az 
ingatlanra esetlegesen jogszabályban meghatározott, a ren-
deltetési egységek számára vagy funkciójára vonatkozó kor-
látozást nem veszi figyelembe. Az eljáró hatóság a hatósági 
bizonyítvány kiadása során az építmény jogszerű használa-
tát vélelmezi.”
A (3) bek. szerint a hatósági bizonyítvány csak az e § 
szerinti kedvezmény igénybevétele céljából használ-
ható fel. Az erre vonatkozó figyelemfelhívást a hatósági bi-
zonyítvány tartalmazza.
A (4) bek. szerint a hatósági bizonyítvány kiadására irányuló 
ügyekben – az általános közigazgatási rendtartásról szóló 
2016. évi CL. törvény (Ákr.) 116. § (2) bekezdés a) pontjától el-
térően – fellebbezésnek nincs helye. A Kormány a hatósági 
bizonyítvány kiadásával kapcsolatos ügyekben az eljáró 
hatóság felügyeleti szerveként az építésügyi hatósá-
got jelöli ki.
Az építésügyi és az építésfelügyeleti hatóságok kijelöléséről és 
működési feltételeiről szóló 343/2006. (XII. 23.) Korm. rende-
let 1. § szerint az építésügyi hatósági feladatokat ellátó általá-
nos építésügyi hatóság a fővárosi és megyei kormányhivatal.
A R. 7/A. § (8) bek. alapján „ha a (7) bekezdés szerinti megke-
resés alapján az eljáró hatóság nem folytat ellenőrzést, vagy 
az egyetemes szolgáltató az ellenőrzés eredményével nem 
ért egyet, az egyetemes szolgáltató a felügyeleti szervhez 
fordulhat a szükséges intézkedések megtétele érdekében.”
A (9) bek. szerint „a felügyeleti szerv a (8) bekezdésben fog-
lalt megkereséstől, illetve az eljáró hatóság által végzett el-
lenőrzéstől függetlenül, saját hatáskörben is jogosult hatósá-
gi ellenőrzés lefolytatására.”
A (10) bek. szerint „a hatósági bizonyítvány jogorvoslati eljá-
rás keretében történő felülvizsgálata során a jogorvoslati 
döntést a jóhiszeműen szerzett és gyakorolt jogokra tekintet 
nélkül kell meghozni.”
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A (11) bek. szerint „ha a (7)–(9) bekezdés alapján indult eljá-
rás azzal az eredménnyel zárul, hogy a hatósági bizonyít-
ványban foglaltnál kisebb számú, ténylegesen kialakult la-
kás rendeltetési egység található az ingatlanon belül, az 
egyetemes szolgáltató megállapítja, hogy a felhasználó jogo-
sulatlanul vette igénybe a (…) kedvezményes többletmennyi-
séget a bejelentett és a tényleges lakás rendeltetési egységek 
különbözete vonatkozásában. Ebben az esetben a jogosulat-
lanul igénybe vett kedvezménnyel elszámolt földgáz meny-
nyiséget az 5. § (2) bekezdése szerinti versenypiaci költsége-
ket tükröző ár másfélszeresének megfelelő egységáron kell a 
felhasználóval elszámolni.”

A hatósági bizonyítvány felhasználása
A R. 7/A. § (6) bek. alapján „a lakossági fogyasztó nyújtja 
be a hatósági bizonyítványt az egyetemes szolgáltató 
részére”.
A R. 7/A. § (7) bek. alapján „ha az egyetemes szolgáltató azt 
észleli, hogy az ingatlan lakás rendeltetési egységeinek szá-
ma nem egyezik meg a hatósági bizonyítványban foglaltak-
kal, ezt hatósági ellenőrzés lefolytatása érdekében az eljáró 
hatóság felé jelzi.”
További tájékoztatást a Martonvásári Polgármesteri Hivatal 
lakosságszolgálatán kérhet.
Elérhetőségeink: 06-22/460-004, jegyzo@martonvasar.hu

   Jótékonykodás, tanszerekkel 
Jótékonysági tanszergyűjtést szerveztek a martonvásári 
gyermekek javára. "Fantasztikus érzés, hogy egy délelőtt 
alatt olyan sok eszköz gyűlt össze, amellyel harminchat is-
kolatáskát meg tudtunk tölteni, sőt még a pápaysoknak is 
segíteni tudtunk. Hálával és köszönettel tartozom mindenki-
nek, aki segített ennek a megvalósításában. – mondta Fejes-
né Móri Ági, a Beethoven Általános Iskola pedagógusa.

   A Táncművészeti Egyetemre is felkészít a 
Nagy-Kuthy Dance Stúdió 
Nem csak a tánciskola, de Fejér megye életében is kiemelt 
esemény, hogy a Magyar Táncművészeti Egyetem képvisel-
teti magát előkészítő balettstúdiójával, melynek központja a 
Nagy-Kuthy Dance Stúdió székesfehérvári iskolája lett. Az 
együttműködésről Nagy-Kuthy Zoltán és Kuthy Mercédesz, a 
stúdió vezetői számoltak be, az egyetem részéről pedig Szitt 
Melinda mesteroktató és Macher Szilárd rektorhelyettes.
"Nagy megtiszteltetéssel, de óriási felelősséggel jár, hogy 
minket választott az egyetem" - mondta Nagy-Kuthy Zoltán. 
Küldetésnek tekintik, hogy a gyerekekkel megszerettessék 
ezt a művészeti ágat és ne szakmaként tekintsenek rá.
Fontos, hogy a táncképzés alapjait már kisgyermekkorban 
elsajátítsák, ezért is döntöttek az egyetemek a tehetségek 
korai fejlesztése mellett. Erre a feladatra már létrehoztak 
balettstúdiót Szegeden, Oroszlányban majd Egerben és most 
ehhez az előkészítő iskolacsoporthoz csatlakozott a fehérvá-
ri és a martonvásári Nagy-Kuthy táncstúdió. Itt az egyetem 
módszereivel tovább képezik az előkészítő iskolába kerülő fi-
atalokat, de ettől függetlenül továbbra is foglalkoznak olyan 
gyerekekkel, akik a balettet nem hivatásukként választják, 
hanem egyszerűen csak szeretnek táncolni.

   Újra Parki Séták
Sokunk örömére újraindulnak a martoni Parki Séták. Az 
időpontok könnyen megjegyezhetők, mert minden szom-
bat 13.30-kor az MTA ATK bejáratánál találkozhatnak 
azok, akiknek az "Önmagadért, az egészségedért" a jelszava.
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BECSENGETTEK!
MEGKEZDŐDÖTT A 2022/2023-AS TANÉV

Jó munkát kívánunk diáknak, tanárnak egyaránt. Szorítunk-
drukkolunk nektek! 
Képriport: Kortyis Dávid

SOKOLDALÚ 
MALOM-TÁBOR
Vizsgák, évzárás, bizonyítványosztás és a vakáció kezdete 
jut eszünkbe, ha diákként a júniusra gondolunk, ám a 
Művészeti Iskolában mindez a Malom-tábort is jelzi. 

Az intézmény hangszeres növendékei számára szervezett 
Malom-tábor évek óta június utolsó hetében kerül megren-
dezésre. Gondolhatnánk, hogy egy napközis tábor a sok kö-
zül, pedig inkább a sportolók edzőtáborához lehet hasonlíta-
ni zenész kiadásban. A gyerekek ebben az egy hétben 
reggeltől estig zenélnek, egyedül gyakorolnak, kisebb cso-
portokban próbálnak vagy a nagyzenekarban mind együtt 
muzsikálnak. Azonban, ha kicsit közelebbről megnézzük a 
tábort, akkor láthatjuk, hogy minden évben a hangszeres 
órák és próbák mellett sok színes program vár a résztvevők-
re. Az idén elektromos csellót láttak-hallottak, Tordasra bi-
cikliztek, nagybőgő koncertet hallgattak, csapatversenyeken 
és egy habpartin vettek részt, új társasjátékokat tanultak, 
megszámlálhatatlan mennyiségű karkötőt gyártottak, kü-
lönleges hangszereket próbálhattak ki, ősbemutatón zenél-
tek, filmzenét játszottak, rövid színdarabot rendeztek és két 
tartalmas koncertet is adtak a hét végén. Hálával tartozik az 
iskola a Martonvásári Tehetséggondozó Alapítványnak, hi-
szen támogatásuk nélkül igazán nehéz lenne ilyen tartalmas 
programokat szervezni a gyerekeknek.
2017 óta a 35-40 fős létszám majdnem a duplájára növeke-

dett, így már több, mint 70 gyerek vesz részt örömmel az in-
tenzív nyári zenélésben. A tábor rendszerint a következő tan-
év főként zenekari műsorát hivatott megalapozni, amit a 
Művészeti Iskola karácsonyi koncertjén biztosan hallhatnak 
az érdeklődők.

Itt pedig A Művészeti Iskola 
szeptember-októberi eseményeit láthatják:
• Szeptember 24. – Táncos programok és táncház 
  a BBK-ban 10-19 óra között
• Október 3. – Meglepetés koncertek 
  az általános iskolában a zene világnapja alkalmából
• Október 18., 18 óra – Palánta koncert a BBK nagytermében 
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- Elég lesz-e ahhoz a benned lévő tettrekészség és pozi-
tivizmus, hogy a csapat kicsit magasabb fordulatszám-
ra pörögjön fel a most megkezdődött idényben?
- Nehéz kérdés. Nyilvánvalóan nem elég önmagában az én 
lelkesedésem, mert mindenkinek pozitív hozzáállást kell 
produkálnia a közeljövőben a szakmai stábtól kezdve a szur-
kolókig, de evidens, hogy leginkább a játékosokon van a fi-
gyelem fókusza. Akkor lesz eredmény. Ezért dolgozunk.
- Horváth László edzőnél továbbra sem fogyott el a szuf-
la, a lelátóról nagyon lelkesnek látjuk a hozzáállását.
- Egyértelműen így van, néha talán túl is reagálja a dolgokat, 
de ő már csak ilyen típus. Ez viszi előre a csapatot. Horváth 
László kitartó és profi. Néha talán túl profi is az amatőr ligá-
ban. Maximalista. Sokan úgy gondolják, hogy néha lehetne 
lazább, de ez ebbe a profi szemléletbe nem fér bele, és én ezt 
helyes magatartásnak gondolom.
- Ha értékeljük az előző idényt, vannak-e komoly ta-
nulságok?
- Eredményesebbek szerettünk volna lenni, a mezőny első 
felében lett volna jó látni a csapatot, végül tizedikek lettünk. 
Sok egyforma csapat van most a ligában, nehéz küzdelem 
volt. Aztán hogy a középmezőny végére kerültünk a végel-
számolásnál, ezen kell most javítanunk, ami nem lesz egy-
szerű. Mondom, én jobbra számítottam, de azért vannak szép 
eredményeink is a csapatainknál, hiszen nemcsak felnőtt 
gárdánk van, hanem sokféle más is. U-19-es csapatunk szin-
tén tizedik lett, U-16-os csapatunk kilencedik helyezést ért 
el, de az U-15-ös gárda már negyedik, az öregfiúk csapat pe-
dig harmadik helyezést ért el, amire már tényleg büszkék 
lehetünk. A téli futsal-bajnokságban induló U15-ös csapat 
pedig megnyerte a megyei bajnokságot, ami a legszebb ered-
ményünk volt. Fábry Olivér és Balogh Benedek szakvezetők-
nek a lap hasábjain keresztül is gratulálunk újra.
- Mik voltak az alapproblémák az első csapatnál?
- Már tavaly is problémát jelentett a védelem tengelyének 
megtalálása, a mester is kereste a megoldásokat, hellyel-
közzel meg is találta. Sokan el is mentek a csapattól, szóval 
nem egyszerű a helyzet. Vannak olyanok is most, például 
Beraki András is, aki eddig kevesebbet tudott résztvenni a 
közös munkában, most bízunk benne, hogy ő is, aki Buda-
pestről jár hozzánk, alapember lehet újra. Az anyagi oldal 
sem egyszerű, mert ha komolyabb lenne a pénzügyi kere-
tünk, akkor lennének biztosabb játékosaink is, ez logikus. 
Sokszor az útiköltség megtérítése is gondot okoz, vagy van, 
aki a munkája, polgári foglalkozása miatt nem tud úgy részt 
venni a munkában, ahogy szeretne és ahogy persze szakma-
ilag elvárható volna.
- Vannak-e új igazolások? Mit kell tudnunk az új idény-
nek nekivágó csapat összetételéről?
- Idén hárman is elmentek a védelemből. Sebestyén István 
kapusunk is eltávozott, Diósdra igazolt. Szintén a Diósdot 
erősíti a jövőben Waller Edvárd, aki fontos szereplője volt a 
védekezésünknek. Lakakisz Nikolasz Sárosdra ment, ezt is 

nagy vérveszteségként könyvelhetjük el. Három meghatáro-
zó játékost vesztettünk tehát. Ami az újakat illeti, Sóskútról 
érkeztek négyen, Molnár Ákos, Szántó Ferenc, Varga György 
és Mikei Marcell, illetve a Pénzügyőrtől érkezett a hálóőr 
Farkas Csaba és Diósdról Posztobányi Martin, aki szintén ka-
pus. Budaőrsről is erősítettünk két fiatal játékossal, Dutkai 
Dániellel és Keresztesi Krisztiánnal. Szóval első ránézésre 
tudtuk pótolni a hiányzókat, szóval bizakodó vagyok.

- A Gárdony elleni meccsünkön figyelhettük meg, hogy 
talán erőben, atlétikusságban nem állunk rosszabbul 
ellenfeleinknél, talán fejben-csapategységben kellene 
fejlődnünk.
-  Hasonlóképpen látom. Erőben nem lesz probléma, az edzé-
seink pörgősek, a rutin ugyan még hiányzik, de ezen az ösz-
szeszokás nagyon sokat segíthet, főleg hogy fiatal csapatunk 
van. A motiváltság megvan, de tudjuk, hogy ez nem egysze-
rű művelet, munka és még több munka kell hozzá.
- Mik a közeljövő céljai?
- Ha megyei első osztályban egy erős középcsapatnak számí-
tanánk, akkor azzal már elégedettek lennénk. Persze, rákér-
dezhetnél, hogy akkor hol van az a bizonyos továbblépési 
motiváció? Nézd, én is örülnék neki, ha mi lennénk az első 
három helyezett egyike, de látni kell a realitásokat is, az 
anyagi hátteret és játékosállományt. Innen indulunk, kemé-
nyen dolgozunk, aztán meglátjuk, hogy ebből mi sül ki.
- Mi az, ami a mindig lelkes klubelnököt hajtja? 
- Az enyém egy úgynevezett "társadalmi funkció", szóval 
csak a szívem visz előre. Ez motivál, noha sokszor fárasztó, s 
azt sem mondanám, hogy nem fordul meg a fejemben, hogy 
kell-e ez nekem, de az ősmartonvásáriság tudata mindig át-
segít a napi akadályokon.

|  Prieger Zsolt

FOCI ÉS ŐSMARTONVÁSÁRISÁG
KOZMA LÁSZLÓ A MARTONVÁSÁR IDÉNYKEZDÉSÉRŐL
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palackokkal hűtsük a cefrét, szellőztessük a pincét. A me-
leg must nem kívánt irányú erjedésen mehet át és a bo-
runk javíthatatlan lesz. A kierjedt bort mielőbb fejtsük le 
a seprőről. A préselés után megmaradó törkölyt gondosan 
tömörítve tegyük műanyag hordókba és erjedés után fő-
zessük ki pálinkának. Szüret után végezzünk alapos lemo-
só permetezést. A borkészítés alapja a tisztaság: csak tisz-
ta edényeket használjunk és ügyeljünk arra, hogy 
kenyér- vagy süteménymorzsa ne kerülhessen a mustba. 
A nagy szemű, keményebb héjú szőlőfürtöket hűvös, fagy-
mentes helyen felaggatva hosszabb ideig tárolhatjuk. 
Ugyancsak most szedjük a téli tárolásra az almákat. Mű-
anyag rekeszekben sokáig tárolhatók. Takarítsuk be az 
egyéb terményeket és készüljünk az őszi telepítésekre, 
pótlásokra is. (Sajnos lesz mit pótolni az aszály miatt.) Ül-
tessük el a tavaszi növények (tulipán, nárcisz stb.) hagy-
máit, telepíthetjük az örökzöldeket és vethetünk füvet. 
Gondozzuk a szamóca ágyásokat, távolítsuk el az indákat. 
A betakarítás után megkezdhetjük a tápanyagpótlást, a 
szerves és műtrágyák kijuttatását. A hónap második felé-
ben már előfordulhatnak éjszakai fagyok, ezért a fagyér-
zékeny növényeket védeni kell, külön figyeljünk a nagyvi-
rágú krizantémokra.                                   |   Uhrin Gábor

KERTBARÁTOKNAK,  
SZEPTEMBERRE
       
Szeptember az őszelő hónapja, a hanyatló Nap még 
küzd a sötétséggel, de lassan elveszíti hatalmát és a 
nappalok, rövidebbek lesznek az éjszakánál. A termé-
szet felölti színes gyászruháját és téli nyugalomra ké-
szül. A hegy és domboldalak víg szüretelőktől hango-
sak, munkájuk eredményeként édes must csordul a 
présekből.

Az idei szüret kemény évet zár és az eredmény is elmarad 
a várttól. A nagyon hosszú és kíméletlen aszály után meg-
érkező esők sem javították a minőséget. További tapaszta-
lat, hogy a tőkéken sok a másodfürt, amelyek még nem 
értek meg. Ezeket ne szedjük le, mert jelentősen rontják a 
must minőségét. Ha tehetjük, használjunk bogyózó gépet 
így a nem kívánatos kocsány jelentős részét eltávolíthat-
juk a cefréből. Ha nem penészes a szőlő, érdemes már a 
cefrét lekénezni, míg ha penészes, csak a mustot szabad 
kénezni. Ha van elegendő tároló edényünk érdemes a 
mustot ülepíteni és külön erjeszteni a szín- és az aljmus-
tot. (Ennek a kiskertekben kicsi a jelentősége, de lehet vele 
játszani.) Ha van néhány tő minőségi szőlőtőkénk (Trami-
ni, Hárslevelű stb.), megpróbálkozhatunk ezek külön er-
jesztésével nagyobb üveg ballonokban és színborok előál-
lításával. Az erjedés során hab képződik az edényben, 
ezért elegendő helyet kell hagyni a must betöltéskor a 
hordóban. A zajos erjedés (8-10 nap) végéig az erjesztő 
edények nyílását nyitva hagyhatjuk. Ekkor a pincében 
nagy mennyiségű széndioxid halmozódik fel, mely az oxi-
gént kiszorítja onnan. Csak alaposan átszellőztetett pincé-
ben tartózkodhatunk. A zajos erjedés után feltétlen hasz-
náljunk kotyogót. Ha nagyon meleg az idő, jeges 

ESEMÉNYDÚS 
NYÁR A PÁPAY-BAN
Az idei évben a martonvásári Önkormányzat és az 
„Együtt-Értük” Alapítvány támogatásával 3 hét tábort 
tudtunk biztosítani a gyermekek számára - tudtuk 
meg Botos Imrétől, Pápay Ágoston Általános Iskola, 
Készségfejlesztő Iskola és Kollégium intézményveze-
tőjétől. 

"Az első tábort Bükkszentmártonban szervezték a kollégák. 
A gyerekek és szakiskolás fiatalok a környékbeli látnivalók, 
kiállítások megtekintése mellett a nyári programokat, stran-
dolást is kiélvezhették egy héten keresztül. A másik két he-
tet az iskolában bentlakásos jelleggel zajlott. Az elmúlt évek-
hez képest többen igényelték ezt a lehetőséget, így tanulóink 
harmada jelentkezett valamelyik hétre. A tematikus tábo-
rokban nem csupán a kollégák, de a középiskolás közösségi 
szolgálatot teljesítők, nyári gyakorlaton lévő hallgatók és 

más önkéntesek is aktívan vették ki a részüket a sokszor 
nem egyszerű feladatokból. További önkéntes felajánlások-
nak, személyes adományoknak köszönhetően rengeteg új él-
ménnyel gazdagodhatott mindenki. Talán a legemlékezete-
sebb program mégis a tűzoltók segítségével megtartott 
udvari „habparty” volt. Ezúton is köszönöm mindenkinek, aki 
bármilyen módon segítette e tevékenységünket és emléke-
zetessé tette fiataljaink számára a nyarat” - mondta végül az 
intézményvezető.
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REJTVÉNY
Előző havi rejtvényünkben a 247 éve szü-
letett Brunszvik Terézre kérdeztünk rá, 
helyes megfejtőnk Hegedüsné Molnár 
Anita. E havi feladványunk a csodás Trilla 
körül settenkedik: soroljanak fel legalább 3 
kiváló fellépőt, akik megtiszteltek jelenlé-
tükkel a fesztivált. Jutalmuk egy sütizéssel 
egybekötött kávézás lesz a Für Elise Kávé-
zóban. Szép napokat kívánunk, sok zenével! 

ÚJABB MARTONVÁSÁRI INNOVÁCIÓ
Újfajta neutronbesugárzó-rendszer fejlesztése kezdődött a 
MIRROTRON Kft.-nél
A nemrégiben nyert, mintegy 317,1 millió forintos európai uniós támoga-
tásból megvalósuló innovatív kutatás-fejlesztési projekt célja, hogy a neut-
ronoptikával foglalkozó vállalat újfajta, klinikai kezelésekre is használható 
neutronbesugárzót fejlesszen ki. A megvalósuló kutatás-fejlesztési projekt 
várható eredménye egy új, piacképes, komplett és egyben kisebb energia-
igényű neutronbesugárzó-rendszer, melynek prototípusa várhatóan 2025-re 
fog elkészülni. A Széchenyi Terv Plusz program keretében, Martonvásáron 
megvalósuló projekt az alábbi elemekre terjed ki:
• Kísérleti fejlesztések; • Ipari kutatások; • Technológiai fejlesztést eredmé-
nyező új eszközök beszerzése; • Kutatás-fejlesztési projektet támogató tevé-
kenységek.
„Az európai uniós forrásból megvalósuló kutatás-fejlesztési projekt kere-
tében fejlesztendő neutronbesugárzó-rendszerjelentős piaci keresletre tart 
számot az egészségügyben, elsősorban az agytumorokhoz kapcsolódó terá-
piás eljárást alkalmazó köz- és magánegészségügyi intézmények részéről” - 
nyilatkozta Mezei Ferenc, a MIRROTRON Kft. ügyvezetője. „A projekt súlyát 
jól jelzi, hogy a fejlesztés összköltségvetése meghaladja az 500 millió forin-
tot, időben pedig 3 év szükséges ahhoz, hogy a kitűzött célunkat elérjük” 
- tette hozzá az ügyvezető. Az uniós támogatásból megvalósuló fejlesztés 
eredményeként egy újfajta, a modern klinikai igényeket kielégítő neutronbe-
sugárzó-rendszer prototípusa jön létre, melynek klinikai alkalmazásával az 
egészségügyi intézmények fokozhatják hatékonyságukat az agytumorokhoz 
kapcsolódó terápiás kezelések során.
A projekt megvalósulásának tervezett befejezése: 2025.02.28. A projekt-
ről bővebb információt a https://mirrotron.com/en/about/research-and-
development weboldalon olvashatnak.
A projekt azonosítószáma: GINOP_PLUSZ-2.1.1-21-2022-00085

FELHÍVÁS PÁLYÁZATI ÚTON IGÉNYELHETŐ TELEPÜLÉSI 
TÁMOGATÁSOKRA
Pályázható támogatások: • szociálisan rászoruló, jól tanuló általános- 
és középiskolai tanulók támogatása • alapfokú művészeti oktatásban 
részesül, legfeljebb 18 éves korú gyermekek támogatása • Martonvásári 
sportegyesületben sportoló, 18 év alatti gyermekek támogatása
• szociálisan rászoruló, jól tanuló, felsőoktatásban tanulmányokat folytató 
nappali tagozatos hallgatók támogatása
A pályázati feltételek és letölthető pályázati adatlapok www.martonvasar.
hu weboldalon találhatók. Pályázati adatlapok személyesen a Martonvásári 
Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán igényelhetőek (2462 Martonvásár, 
Budai út 13.) A pályázatok benyújtásának módja: személyesen és postai 
úton a Martonvásári Polgármesteri Hivatalban.

FELHÍVÁS!
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Olajcsere

Állapotfelmérés
Diagnosztika

Futóműállítás
Fékrendszer javítás
Automata váltó olajcsere
+ egyéb autószerviz szolgáltatások

*Jelen kupon nem vonatkozik minden
elérhető  szolgáltatásra, készpénzre nem
váltható - a részletekrő l  érdeklődjön
ügyfélszolgálatunkon. 

A KUPON ÉRVÉNYESSÉGE 2022.12.31.

10% KEDVEZMÉNY10% KEDVEZMÉNY10% KEDVEZMÉNY
A L F A - R A D I Á L  P L U S Z  K F T .

W W W . A L F A R A D I A L . H U

AUTÓSZERVIZ SZOLGÁLTATÁSOKRA *

  +36 20 531 9940 | +36 20 538 5181
  2462 MARTONVÁSÁR, KUTI ANDRÁS U. 1

Amennyiben nem akarod, hogy a gyermeked 
minden hétvégén a telefonja vagy gépe előtt ül-
jön, mutatunk egy alternatívát!
Játékos foglalkozások, ahol fejlődni tud az Önbizalom, 
a Kreativitás, az Önbecsülés, a Fantázia! Szeretettel 
várunk minden 7 és 14 éves közötti gyermeket, havi 
1 alkalommal SZOMBATONKÉNT a Napudvar Alkotó-
házban, Tordason. (Időpontok: 10.22., 11.19., 12.10.) 

A létszám maximum: 16 fő! 
A foglalkozás 10-16 óráig tart, a díja 10 ezer Ft 

Jelentkezni lehet: thetamove@gmail.com 
+36 70 7700-012 

https://thetamovements.com/gyerek_theta/

TÁ JÉKOZTATÓi
TISZTELT LAKÓK, INGATLANTULAJDONOSOK!
Ezúton értesítjük Önöket, hogy a Budai út páros oldalán a Rá-
kóczi utcától a vízfolyásig járdafelújítási munkák kezdődtek.
A szakaszos, ütemezett kivitelezésről folyamatosan értesít-
jük a lakosságot mind internetes felületeinken, mind szóró-
lappal a közvetlenül érintett ingatlanok tekintetében.
Kérjük, figyeljék Martonvásár Város honlapját és facebook-
oldalát is! Az esetleges kellemetlenségekért elnézésüket és 
türelmüket kérjük!
Kérdéseikkel Horváth Istvánhoz fordulhatnak a következő 
elérhetőségeken: tel.: 06-20-6200-510
e-mail: horvath.istvan@martonvasar.hu, személyesen a Pol-
gármesteri Hivatalban, ügyfélfogadási időben.

Helyszín: Martonvásár
KÉZILABDA EDZÉSEK

Vidám jó hangulatú, játékos

edzések 2009-
2016 között

született fiúk és lányok

részére.

A mozgás öröm

Érdeklődni a sportcsarnok@martonsport.hu 
e-mail címen, Polgár Juditnál lehet 

Már csak te hiányzol:)
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ESEMÉNYEINK
SZEPT. 19.- |  Kása Béla: Erdélyi muzsikusok  
SZEPT. 28.  – fotókiállítás, BBK kiállítóterem
  Nyitva tartás: Hétköznap 15.00-19.00  
  Hétvégén 9.00-11.00 és 15.00-19.00

SZEPT. 22. |  Déryné ifjasszony
  A Déryné Társulat előadása 
  Déryné halálának 150. évfordulója  
  tiszteletére - Petőfi Klub rendezvény
  18.00 órakor, BBK

SZEPT. 23. |  Mesedélután 
  Mesélőnk Szabóné Pályi Judit, a Szent  
  László Völgye Segítő Szolgálat vezetője
  18.00 órakor, Városi Könyvtár

SZEPT. 24-25. |  Három évszak - kincskereső játék 
  Agroverzum

SZEPT. 24. |  Termelői piac
  7.00 órától 12.00 óráig
  BBK rendezvényudvar

 |  Piac+Program: BBK játszótér
  10.00 órától 12.00 óráig
  BBK rendezvényudvar

SZEPT. 24. |  Interaktív zenés gyerekprogram
  10.30 órától, Agroverzum

SZEPT. 24. |  Mesél a klarinét – Kamarakoncert a  
  Budapesti Filharmóniai Társaság 
  közreműködésével
  17.00 órakor, 
  Agroverzum

SZEPT. 24. |  Martoni Táncház a Martonvásári  
  Művészeti Iskola szervezésében
  18.00 órától, BBK

SZEPT. 27. |  A Turizmus Világnapja 
  Emlékezés tere

SZEPT. 30. |  A Népmese Napja
  Városi Könyvtár

OKT. 1-9. |  TökJóHét
Országos Óriástökmérő Verseny – Installációkiállítás 
szavazással – Kézműves vásár – Gólyalábas felvonulás és 
előadás – „Musikáló és hangicsáló szerszámok”-kiállítás – 
Mesélő Bőrönd Társulat – Los Andinos-koncert – Körhinta 
– Handpan- és verklikoncertek | Brunszvik-kert, Főtér, BBK     

OKT. 1-16. |  Folyton-folt Csoport kiállítása
  Megnyitó: október 1-én 15.00 órakor 
  BBK kiállítóterem

OKT. 1. |  Termelői piac
  7.00 órától 12.00 óráig
  BBK rendezvényudvar

 |  Piac+Program: Tökfaragás   
  a Marci vására játszótéren 
  10.00 órától 12.00 óráig
  BBK rendezvényudvar

OKT. 3-7. |  Országos Könyvtári Napok
  Városi Könyvtár

OKT. 6. |  Aradi Vértanúk Napja
  Fejér megyei vértanúk – 
  Pletser Tamás előadása
  Emlékezés tere

OKT. 8. |  Piac+Program – Őszi dísz 
  készítés a Veing-lányokkal
  10.00 órától 12.00 óráig
  BBK rendezvényudvar

OKT. 8. |  Verklis Találkozó
  10.00 órától 18.00 óráig
  Brunszvik-kert, Főtér, BBK

OKT. 13. |  „Toldi írójához elküldöm lelkemet...”
   - Képek Petőfi Sándor és Arany   
  János barátságáról – Tóth Péter   
  Lóránt versvándor előadása
  Petőfi Klub rendezvény
  11.00 órakor, BBK

OKT. 15-16. |  Három évszak kincskereső játék - Ősz

OKT. 15. |  Termelői piac
  7.00 órától 12.00 óráig
  BBK rendezvényudvar

 |  Piac+Program: Szüreti sokadalom
  10.00 órától 12.00 óráig
  BBK rendezvényudvar

OKT. 15. |  Gyertek velem az őszi kertbe! –  
  Interaktív zenés gyerekprogram
  10.30 órakor
  Agroverzum

OKT. 15. |  A romantika útján – Kamarakoncert  
  a Budapesti Filharmóniai Társaság  
  zenekáróval
  17.00 órakor, Agroverzum

OKT. 16. |  Sartre: Temetetlen holtak
  MASZK előadás
  BBK
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Általános segélyhívó (Mentő, Tűzoltó, Rendőrség)...
A helyi mentőállomás csak segélykérésre hívható a 
104-es, vagy a 22/460-017-es számon.
Étkezés lemondás - Iskola, óvoda ..... . . . . .
vagy hpmpluskft@gmail.com (előző nap 11 óráig)
Kormányablak ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Polgármesteri hivatal ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Járási hivatal, titkárság .... 
Járási Hatósági és Gyámügyi osztály ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
 Szociális ügyek...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
 Egyéb hatósági ügyek:
 Gyámügyek
 Foglalkoztatási Osztály (Ercsi) ..
Fejérvíz hibabejelentés ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30/962-2410
Csatorna ügyelet ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30/819-5607
Folyékony hulladék gyűjtése és szállítása:  20/571-3105
Polgárőrség . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .20/500-4266
Közterület-felügyelő ………...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 20/230-2718

HASZNOS TUDNIVALÓK

Dr. Berczi Dániel | A rendelő címe: 
2462 Mv, Brunszvik út 1. | Telefon: +36 30-542-0381
Rendelés: Hétfő: 8.00-14.00 | Kedd: 13.00-19.00 
Szerda: 13.00-19.00  | Csütörtök 8.00-14.00  | Péntek: 
Iskolafogászat | Kizárólag telefonos előjegyzés alapján.

Egészségház  |  2462 Martonvásár, Brunszvik út 1.; 
Tel.: 22/461-369, email: vedonomartonvasar@gmail.com 
I. körzet, védőnő: Horváth Márta, tel: 20/290-5551
tanácsadási idő: kedd 8-12 óra között,  várandósok és 
csecsemők részére.  |  Bejelentkezés szükséges!
II. körzet, védőnő: Dolinka Zsoltné, tel: 30/384-4382
tanácsadási idő: szerda 8-12 óra között, várandósok és 
csecsemők részére.  |   Bejelentkezés szükséges!
Iskolavédőnő: Máthéné Jaskó Anna
Fogadóóra Beethoven Ált. Iskolában: kedd 8:00-10:00 
mobil: 30/950 0875, e-mail: anna.vedono@gmail.com

FONTOSABB TELEFONSZÁMOK

KÖZPONTI ORVOSI ÜGYELET

FOGORVOSI ÜGYELET

MARTONVÁSÁR VÁROSI 
KÖZSZOLGÁLTATÓ NONPROFIT KFT.

FOGORVOSI RENDELÉS

VÉDŐNŐI SZOLGÁLAT

112

30/558-2916

22/460-081
22/460-004

22/569-280, 22/795-860

22/795-867
22/795-853
22/795-858
25/520-750

GYERMEKORVOSI RENDELÉS

Érdi Kistérségi Ügyeleti Centrum 
Cím: 2030 Érd, Szabadság tér 9.
Felnőtt ügyelet: 23/365-274
Gyermek ügyelet: 23/365-770
Hétköznapokon 16:00-8:00 között, valamint hétvégén és
ünnepnapokon 24 órás szolgálatban.
Előzetes telefonos egyeztetés szükséges!

Irodánk címe: 2462 Martonvásár, Dózsa György út 
6-10. I. emelet | Ügyfélfogadási ideje (telefonos időpont 
egyeztetéssel +3620/417-0424): hétfő: 10-12 óra között, 
kedden és csütörtökön 10-12 és 13-15 óra között.
Közvilágítással kapcsolatos hibabejelentés: iroda@
martongazda.hu e-mail címen, vagy telefonon a +36 20 
417-0424-es telefonszámon.
Temetői ügyintézés: a temetkezes@martongazda.hu 
e-mail címen, vagy a +36 20 417-0424 telefonszámon. 
A temetéssel, sírhelymegváltással kapcsolatos ügyin-
tézéshez szükséges dokumentumokat a martongazda.hu, 
vagy a martonvasar.hu honlapról töltheti le, és e-mailben 
fogadjuk a temetkezes@martongazda.hu címen.
Befizetéseket kizárólag banki átutalással tudunk fogadni 
a Erste Banknál vezetett 11600006-00000000-93797799 
számlaszámunkon.

SZENT LÁSZLÓ VÖLGYE SEGÍTŐ SZOLGÁLAT

BBK KÖZPONT

FEJÉR MEGYEI PEDAGÓGIAI SZAKSZOLGÁLAT 
MARTONVÁSÁRI TAGINTÉZMÉNYE

Központi szám/pszichológus: 22 /460-023
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolg.: 30 /825-4295
Idősek Nappali Ellátása: 30 /467-9722 | Házi segítség-
nyújtás: 30 /486-6498 | Családi napközi: 30 /467-9722 
Támogató szolgáltatás: 30 /486-6801  |  Igazgató: 
20 /512-1421  |  Tanyagondnoki Szolgálat: 22 /569-119

2462 Martonvásár, Emlékezés tere 2.
Központi telefonszám:

2462 Martonvásár, Szent László utca 24. I. emelet. 
Tel: 22/796-175, E-mail: martonvasar@fejermepsz.hu

22/460-286

Dr. Jellinek Kinga 
A rendelő címe: 2462 Martonvásár, Brunszvik út 1. 
Telefon: 22/460-637, Mobil (kizárólag sürgős esetben): 
30/444-5779 (hétköznap 8.00-16.00-ig hívható)  
Nyári rendelés: Hétfő: 08.00-10.00 | Kedd: 16.00-18.00 
Szerda: 8.00-10.00 óra (tanácsadás) és 10.00-11.00 (rendelés) 
Csütörtök: 08.00-09.00 | Péntek: 08.00-10.00  
Prevenciós rendelési idő: Kedd: 14.00-16.00
Csütörtök 9.00-11.00 
Csecsemő tanácsadás: szerda 08.00-10.00
Rendelkezésre állási idő: hétfő-péntek: 08.00-16.00
Előzetes időpont egyeztetés szükséges! A rendelő-
ben orrot és szájat eltakaró maszk viselése tovább-
ra is kötelező, 6 év feletti gyermeknek is.

Helye: 2030 Érd, Felső utca 8. szám 
Ügyeleti mobilszám: +36 20 250 8583
Előzetes bejelentkezés szükséges! 
Állandó ügyelet: 
Szombat: 8:00-16:00 | Vasárnap: 8:00-16:00
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2462 Martonvásár, Brunszvik út 1., telefonszám, labor
információ és időpont (munkaidőben): 22/460-053; 
Ügyeleti telefon munkanapokon: 
8.00-16.00 óráig: 30/956-4597
Előzetes telefonos egyeztetés szükséges!

Rendelkezésre állási idő: 
hétfő - péntek 08.00 – 16.00 óra

Dr. Jambrikné 
Dr. Takács Imola
07.30 - 10.30
13.00 - 17.00
07.30 - 10.30
14.00 - 17.00
07.30 - 10.30

10.30 - 11.30
10.30 - 11.30

13.00 - 14.00

10.30 - 11.30

hétfő 
kedd 
szerda
csütörtök
péntek
Prevenciós rendelési idő:
hétfő 
szerda
   (várandós tanácsadás)
csütörtök

péntek

Dr. Fodor Tamás
14.00 - 17.00
07.30 - 11.00
14.00 - 17.00
07.30 - 11.00
09.00 - 12.00

13.00 - 14.00
13.00 - 14.00

15.00 - 16.00

12.00 - 13.00

Friss információk a www.martonvasar.hu oldalon.
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FORUM MARTINI - MARTONVÁSÁR VÁROS LAPJA
Felelős kiadó: Martonvásár Város Önkormányzata  |  Főszerkesztő: Prieger Zsolt, e-mail: kommunikacio@martonvasar.hu 
Művészeti vezető: Pletser Cecília  |  Fotó: Kortyis Dávid, Kozma Milos, Prieger Zsolt
A szerkesztőség címe: 2462 Martonvásár, Budai út 13.  |  Nyomda: EPC Nyomda (epcnyomda.hu)
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MARTONVÁSÁR: szeptember 24., 25.; október 15., 16.
Medicz Gyógyszertár, 2462 Martonvásár, Budai út 11., 
Telefon: 22/569-146; 22/460-019 
ERCSI: szeptember 17., 18.; október 8., 9.
Báró Eötvös József Patika, 
2451 Ercsi, Esze Tamás u. 8., Telefon: 25/505-790
RÁCKERESZTÚR: október 1., 2., 22., 23.
Szent Kereszt Gyógyszertár, 
2465 Ráckeresztúr, Hősök tere 4/5, Telefon: 25/455-812
A háziorvosok a rendszeresen szedett gyógyszerek receptjeit te-
lefonos kérésre vagy e-recept formájában is felírják (Erodium), 
azt a hozzátartozók is kiválthatják (felírási igazolás és megha-
talmazás nélkül, a beteg TAJ-számának bemondásával. Fontos 
továbbá, hogy bárki, aki saját vagy hozzátartozója, ismerőse 
részére receptet vált ki, érvényes személyi igazolvánnyal 
vagy vezetői engedéllyel igazolja magát. Kérjük, a pati-
kában csak annyi vásárló tartózkodjon, ahány kiadóab-
lak van (2 db). A többi vásárló a másfél méteres távolság 
betartásával legyen szíves az utcán várakozni.

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELETORVOSI RENDELÉS

ANYAKÖNYVI HÍREK

ÚJSZÜLÖTTEK* 
Csejtei Álmos 
Illés Alíz
Megyeri Gréta 

Újszülötteink hozzátartozóinak 
szívből gratulálunk!

(várandós tanácsadás)

5

Molnár Noel
Smid Adél Magdolna

FAKIVÁGÁS
BOZÓTIRTÁS
ÁGDARÁLÁS

Bukó Balázs
egyéni vállalkozó

Telefon: 
06 20 543 0212

E-mail:
bukobalazs89@gmail.com

- Fakivágás
- Veszélyes, szűk helyen lévő fák kivágása
 alpintechnikával

- Bozótirtás, zöldterület kaszálás
- Ágdarálás, igény esetén keletkezett zöldhulladék
 elszállítása



Viva La France Turné
10.28.-11.02.

a

Martonvásári Fúvószenekar
előadásában

Prekoncert

2022.10.26.
szerda 18:30

Brunszvik-Beethoven 
Kulturális Központ

A rendezvényre a belépés ingyenes!
Adományokat szívesen fogadunk

ÚJ NAP
ÚJ REMÉNYEK


